
 
 

 Číslo materiálu : 6/ 
Komise: Školská                                                                RM   26. 1. 2022 
Datum :   6. 12. 2021 – 16:30 hod.  
Přítomni: 
 
 
Omluveni: 
Hosté:               

Mgr. Dana Vepřková, Ing. Josef Treml, Mgr. Yvetta Jeřábková, Mgr. Patricie 
Koubská, Mgr. Jana Červená, Petr Spálený, PhDr. Nina Bilincová, Ing. Martin 
Procházka  
Kamila Drtilová, PaedDr. Jana Nedvědová, Bc. Karel Polívka, Kateřina Špalková  

Člen RM: Mgr. Vít Šnajdr 
Příští jednání: 7. 2. 2022 - 16.30 hodin Rytířský sál  
 
1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         
Rada města Kutná Hora  
      b e r e  n a  v ě d o m í   

a) zápis školské komise ze dne  6. 12. 2021 
b) rezignaci členky školské komise paní Ing. Anety Kubínové        

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
Program: 

1) Ukončení členství Ing. Aneta Kubínová    
2) Kontrolní skupina pro školní stravování  
3) Doplnění zápisu z jednání školské komise dne 4. 10. 2021 
4) Hodnocení žádostí o dotaci na Velké projekty v oblasti vzdělávání a volného času 
5) Diskuse 

1) 
Předsedkyně školské komise D. Vepřková přivítala přítomné a seznámila je s žádostí paní Anety 
Kubínové o ukončení členství ve školské komisi z důvodu pracovního vytížení.  Školská komise paní 
Anetě Kubínové děkuje za spolupráci a přeje vše dobré.  
2) 
Předsedkyně školské komise D. Vepřková informovala o činnosti kontrolní skupiny pro stravování.  
Uvedla některé projednávané skutečnosti s ředitelem Školních jídelen Kutná Hora panem Jiřím 
Lázňovským:  
Personální oblast – ukončení pracovního poměru odchodem do důchodu paní kuchařky  – návrh řešit 
inzercí do KH listů. Zodpovídá: J. Lázňovský, J. Červená 
Jednotný jídelní lístek – D. Vepřková projednala s ČŠI paní Nulíčkovou, panu řediteli předán kontakt 
k objasnění možností plnění spotřebního koše. Zodpovídá: J. Lázňovský, J. Červená 
Fotodokumentace uvařených jídel – návrh spolupráce s členy Žákovského školního parlamentu. 
Zodpovídá: D. Vepřková  
Stížnosti na uvařené jídlo těstoviny se zakysanou smetanou a kompot – získat vysvětlení od ředitele. 
(bude pozván na jednání dne 7. 2. 2022 – zodpovídá: D. Vepřková) 
Pro členy rady města a školské komise byl přiložen zápis z jednání kontrolní skupiny pro stravování ze 
dne 25. 9. 2021. 



3) 
Po ověření zápisu z jednání školské komise 4. 10. 2021 předsedkyně školské komise D. Vepřková dne 
13. 10. 2021 rozhodla, že zápis bude ještě vysvětlen na následující schůzce školské komise a následně 
předložen radě města.  
Na komisi sdělila, že o problematice rozpočtu škol dále jednala s vedoucí ekonomického odboru M. 
Bulánkovou, znovu projednala na oddělení školství s M. Nechojdomovou.  
Problematické je, že se obce teprve na začátku rozpočtového kalendářního roku (2022) dozvídají 
předpokládanou částku, kterou MŠMT předpokládá  z RUD (Rozpočtové určení daní) na 1 žáka školy 
zřizované obcí (nejedná se ještě o skutečnou částku do rozpočtu obce). Rozpočet na kalendářní rok škol 
se ale připravuje již v září předchozího kalendářního roku (2021). Skutečné finanční prostředky z RUD 
obec získá až v závěru daného rozpočtového  kalendářního roku (2022). Tato skutečnost je jedním 
z důvodů rozdílu mezi částkou z RUD a skutečným rozpočtem na školství.  
D. Vepřková závěrem zmínila i možnost přerozdělení finančních prostředků v obci a sdělila, že se jedná 
o obvyklou praxi.   
4) 
Hodnocení žádostí o dotaci na Velké projekty v oblasti vzdělávání a volného času rok 2022. 
Formální kontrola žádostí o tyto dotace byla provedena pracovnicí oddělení školství a kultury. 
Prostřednictvím systému Grantys bylo řádně podáno pět žádostí o dotaci na projekty z oblasti vzdělávání 
a volného času v termínu do 31. 10. 2021. Členové školské komise obdrželi žádosti o dotace k přípravě 
hodnocení.  
Školská komise dne 1. 12. 2021 dále obdržela k hodnocení jednu žádost o dotaci z kulturní komise, která 
projekt č. 01/V/KUL/2022 vyhodnotila jako projekt spadající do oblasti vzdělávání a volného času.  
Celková požadovaná částka o dotace na šest projektů činí 203 800 Kč. Ve schváleném rozpočtu 2022 je 
na dotace pro velké a malé projekty v oblasti vzdělávání a volný čas rozpočtováno 200 000 Kč.  Z této 
částky bylo nejvýše 150 000 Kč plánováno na velké projekty.    
Obsahové hodnocení všech žádostí zajistila školská komise.  
Přítomní členové školské komise měli prostor k vyjádření názorů na předložené žádosti o dotace na 
velké projekty v oblasti vzdělávání na rok 2022. Jednotliví členové postupně uvedli své názory, shodli se 
nad „osvědčenými“ projekty, které již byly v minulosti velmi dobře realizovány a vyúčtovány, zaujaly 
však také projekty, o jejichž podporu je zde žádáno poprvé. 
V souladu se zásadami hodnocení projektů se hodnocení účastnilo 12 členů školské komise. Omluvení  
nepřítomní členové zaslali své hodnocení písemně. Jedna členka nehodnotila jeden projekt z důvodu 
střetu zájmů a pochyb o své nepodjatosti.   
Závěrečného hodnocení žádostí o dotace bylo docíleno na základě bodového hodnocení jednotlivých 
hodnotitelů  (tj. přidělení bodů dle stanovených kritérií hodnocení) a společného projednání. Výstupem 
hodnocení jsou vyjádřené průměrné počty bodů a návrhy finančních částek podpory jednotlivých 
projektů.  
Školská komise navrhuje k přiznání dotace pět projektů v celkové výši 146 900 Kč. 
Jeden hodnocený projekt nedosáhl stanového minimálního počtu 61 bodů.  
Přehled hodnocení žádostí o dotace z dotačního programu Velké projekty vzdělávání a volný čas pro rok 
2022 – příloha a) na konci zápisu. 
 
Školská komise navrhuje žadatelce o dotaci na projekt Festival psaní, papíru, a kaligrafie Dva písaři fest 
podat žádost o malý projekt. Požadovaný předložený rozpočet je příliš vysoký, neodpovídá možnostem 
alokované částky na podporu velkých projektů v oblasti vzdělávání a volného času.   
 
Školská komise doporučuje podání žádosti o dotaci na projekt Přípravný kurz pro předškoláky a jejich 
rodiče v příštím období do dotačního programu Podpora vzdělávání dětí a mládeže ve městě Kutná Hora 
pro rok 2023. Zodpovídá: D. Vepřková 
K dotazu předsedkyně D. Vepřkové na opakovanou podporu z.s. POD HORAMI „napřímo“ z rozpočtu 



města předkládá oddělení školství písemné vyjádření (příloha b) na konci zápisu.  
5) 
Paní J. Červená informovala o jednom z návrhů školního parlamentu žáků – potřebnost otevření 
školního bufetu v ZŠ TGM. Představa spolupráce se školní jídelnou není zřejmě reálná, do prostoru 
školní jídelny (vývařovny) mohou vstupovat pouze zaměstnanci právního subjektu. Prodej ve školním 
bufetu zajišťují zpravidla jiné fyzické osoby. Problémem je vyhledání vhodného prostoru ve škole.  
D. Vepřková se dotázala místostarosty V. Šnajdra na možnosti dotace na rekonstrukci MŠ Trebišovská. 
V. Šnajdr hovořil o zatím neoficiální informaci, bude-li možné žádat o dotaci, stane se tak. K dotazu na 
záměr výstavby nové MŠ sdělil, že jsou řešeny potřebné úkoly.  
 
Přílohy: 
a) Přehled hodnocení žádostí o dotace z dotačního programu Velké projekty vzdělávání a volný čas pro 
rok 2022 (na konci zápisu) 
b) Vyjádření k dotazu D.Vepřkové k rozpočtu Pod Horami na rok 2022 (na konci zápisu) 
 

Příští schůzka se uskuteční: pondělí 7. 2. 2022 od 16.30 hodin  Rytířský sál  Vlašského dvora       
                                                                                                    Havlíčkovo náměstí 552 

 
3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
  

4) Reakce rady města:        

 

Zapsala: M. Nechojdomová  
Datum:  7. 12. 2021 
Ověřili: D. Vepřková, V. Šnajdr 
 
Přílohy:  
a) 
Přehled hodnocení žádostí o dotace z programu Velké projekty vzdělávání a 
volný čas pro rok 2022 
 
Odbor cestovního ruchu, školství a kultury MěÚ Kutná Hora  

  
       Žádosti o dotaci v roce 2022  - Velké projekty v oblasti vzdělávání a volný čas 
Hodnocení školské komise 

    
       projektu návrhu projektu částka náklady počet  částka  

Číslo  Předkladatel  Název  Požadovaná Celkové Celkový Navržená  

      v Kč na projekt bodů v Kč 
02/V/VZDEL/2022-004 ZŠ Kutná Hora, 

Kamenná stezka 
40 

Přípravný kurz pro 
předškoláky a jejich 
rodiče 

25 000 36 000 95,00 23 800 



02/V/VZDEL/2022-003 DST Olympia KH, 
z. s. 

Dětský sportovní 
tábor 2022 

50 000 695 000 93,58 46 800 
02/V/VZDEL/2022-002 Cesta životem bez 

bariér, z.s. 
Cyklus výletů v roce 
2022 

25 000 49 800 90,92 22 700 
02/V/VZDEL/2022-005 Nadace Collegium 

Marianum  
PICCOLI 2022 | 
Hudební dílny pro 
děti a hravé dospělé 

28 000 81 250 86,50 24 200 
02/V/VZDEL/2022-001 Hlízovský unikátní 

spolek 
Jarní putování se sv. 
Jakubem nejenom k 
soutokům několika 
řek - 7. ročník 

34 300 57 300 85,83 29 400 
01/V/KUL/2022 Lenka Penkalová Festival psaní, 

papíru, a kaligrafie 
Dva písaři fest 

41 500 112 200 60,00 0 

Celkem: 
  

  203 800 1 031 550   146 900 

Hodnoceny:  

 
    

  Projekty podané v Grantysu do oblasti vzdělávání - 5 projektů      
  Projekt zaslaný z kulturní komise (do Grantysu podáno do oblasti 

kultury) - 1 projekt     
  Zpracovala: Nechojdomová 

     Datum:  7. 12. 2021 
     

       b) 
Vyjádření k dotazu: opakovaná podpora z.s. POD HORAMI „napřímo“ z rozpočtu 
města  
Sdružení POD HORAMI, z.s., podalo řádnou žádost o dotaci z dotačního programu 
PODPORA VZDĚLÁVÁNÍ DĚTÍ a MLÁDEŽE ve městě Kutná Hora pro rok 2022 
v souladu se stanovenými pravidly. Podmínky dotačních programů v oblasti vzdělávání a 
volného času každoročně projednává a schvaluje školská komise. Dotační programy města 
vždy schvaluje zastupitelstvo města.  
Ve výše uvedeném dotačním programu je definován okruh způsobilých žadatelů – 
oprávněným žadatelem je právnická osoba.  
O dotaci z tohoto dotačního programu na rok 2021 i 2022 dále požádala Okresní rada 
Asociace školních sportovních klubů České republiky Kutná Hora, pobočný spolek,  na 
realizaci Městských her 9. olympiády dětí  a mládeže v Kutné Hoře.  
 
Předmětem písemné veřejnoprávní smlouvy č. 01/DCVZ/2021-001 uzavřené s POD 
HORAMI, z. s. je poskytnutí neinvestiční dotace na činnost příjemce pro rok 2021 – 
spolufinancování akreditovaných seminářů pro pedagogy základních a mateřských škol 
v Kutné Hoře a výukových programů a dalších vzdělávacích aktivit určených pro žáky 
základních škol a děti mateřských škol v Kutné Hoře a dopravu žáků na terénní výukové 
programy ve výši 80 000,- Kč, slovy: osmdesát tisíc, a to na základě řádně podané žádosti ze 
dne 14. 9. 2020.  
Prakticky se jedná o podporu poskytovanou školám městem - zřizovatelem, kterou 
přispívá na úhradu seminářů pro pedagogy ve výši 90 % jejich ceny a výukových programů 



pro žáky (50 % ceny), které jsou realizovány v Kutné Hoře, a ze které je hrazena doprava na 
terénní výukové programy (100 % ceny).   
POD HORAMI, z. s. odesílá s předstihem nabídky seminářů pro pedagogy a výukových 
programů pro žáky a děti na všechna ředitelství ZŠ a MŠ v Kutné Hoře, jednotlivé aktivity 
vybírají učitelé v souladu se školním vzdělávacím programem. 
 
Navýšení finanční částky dotace na rok 2021, 2022 
Paní Jitka Lišofská Rosická, předsedkyně POD HORAMI z.s. předložila v září letošního roku 
žádost o navýšení dotace na činnost pro rok 2021, která byla poskytnuta na základě uzavřené 
veřejnoprávní smlouvy č. 01/DCVZ/2021-001 ve výši 80.000 Kč na spolufinancování 
akreditovaných seminářů pro pedagogy základních a mateřských škol v Kutné Hoře a 
výukových programů a dalších vzdělávacích aktivit určených pro žáky základních škol a děti 
mateřských škol v Kutné Hoře a dopravu žáků na terénní výukové programy.  
V žádosti je uvedeno čerpání jednotlivých částí poskytnuté dotace. Např. výukových 
programů se již účastnilo 358 žáků základních škol v období 3. 5. 2021 a od 1. 6. do 24. 6. 
2021. Z dotace je hrazeno 50 % ceny výukových programů a vyčerpáno 18.000 Kč.  Podle 
délky programu žáci uhradili 30 Kč za výukový program v délce 90 minut, 50 Kč za 135 
minut nebo 60 Kč za 180 minut výukového programu. Doprava žáků je zcela hrazena 
z poskytnuté dotace.  
V předložené žádosti je vyjádřena také poptávka škol o nabízené služby od září do konce roku 
2021, tj. 58 výukových programů pro 1054 žáků. Zbývající prostředky z dotace by byly 
dostačující na období října a začátku listopadu 2021. Žáci, kteří by se zúčastnili programů 
v pozdějším období do konce kalendářního roku, by již nemohli využívat dotované ceny. Je 
třeba také připomenout  navýšení cen dopravy. Z uvedených důvodů byla předložena žádost o 
navýšení dotace ve výši 15.000 Kč, kterou schválilo ZM dne 2. 11. 2021 (úprava rozpočtu 
z nevyčerpaných prostředků na malé projekty vzdělávání).  
 
V žádosti o dotaci na rok 2022 sdružení POD HORAMI žádá o částku 98 000 Kč (nikoliv 
již 80 000 Kč jako v předchozích obdobích) právě z důvodu velkého zájmu škol o výukové 
programy v roce 2021, kdy již prostředky nebyly dostačující pro podporu všech zájemců.  
 
V souladu s podmínkami dotačních titulů v oblasti vzdělávání každý příjemce dotace je 
povinen předložit podrobné vyúčtování dotace včetně požadovaných kopií dokladů, jejichž 
kontrolu vždy provádí oddělení školství a kultury. V případě omezujících opatření 
z důvodu Covid a nevyčerpání dotace organizace finanční prostředky vrací.   
Kvalitu výukových programů hodnotí pedagogové škol – viz níže vyjádření ředitelek škol. 
 
S ředitelkami základních i mateřských škol bylo opakovaně projednáváno, zda v budoucím 
období mají zájem využívat nabízené výukové programy pro žáky a semináře pro další 
vzdělávání pedagogických pracovníků (DVPP). Velmi kladně hodnotily tyto vzdělávací 
služby a plně podpořily žádost o navýšení dotace pro POD HORAMI na rok 2021 a také 
dotaci na rok 2022. Výukové programy pro žáky a vzdělávací semináře plánují využívat, 
dotované ceny budou pro rodiče samozřejmě výhodnější. Způsob finančního zajištění 
dotačních programů je ředitelům vždy vysvětlen při projednávání rozpočtu na další kalendářní 
rok.   
 
Hlavní výhody pro školy, žáky a rodiče: 
1) Další vzdělávání pedagogických pracovníků:  
škola hradí pouze 10 % ceny akreditovaných seminářů za zúčastněné pedagogické pracovníky  



semináře jsou uspořádány v místě bez dojíždění, popř. přímo ve škole ve vyhovujícím 
dohodnutém termínu 
pedagogové nejsou časově zatíženi, škola výrazně uspoří finanční prostředky 
2) Výukové programy  pro žáky:  
žáci hradí pouze 50% ceny v závislosti na délce programu 
žáci nehradí dopravu na terénní programy  
výukové programy jsou zaměřeny na místní reálie – osobnosti, památná místa, výskyt 
přírodnin atd.   
výukové programy si škola vybírá v návaznosti na svůj vzdělávací program  
nabídka realizace projektových dnů 
některé aktivity se škola vždy snaží zprostředkovat „mimo školní vyučování“ – využití 
dotovaného programu představuje výraznou finanční úsporu pro rodiče 
Uzavřením jedné veřejnoprávní smlouvy nedochází k zbytečné administrativní zátěži 
ředitelek ZŠ a MŠ. 
 
Aktuální vyjádření ředitelek škol k dalšímu využívání nabídky činnosti z.s. POD 
HORAMI: (citováno) 
Základní škola Jana Palacha má ještě tu výhodu, že v prostorách školy spolek Pod Horami 
sídlí, takže my si můžeme programy domlouvat a přizpůsobovat průběžně a spolupracujeme i 
na úpravách venkovních a vnitřních prostor školy.  
Také je potřeba upozornit, že učitelé už mají práce dost, protože přibylo další doučování a 
díky karanténám učíme hybridně. Takže na přípravu tak kvalitních projektů, jako nabízí 
spolek Pod Horami, není čas ani energie.  
Podporujeme dosavadní financování spolku ze strany města - snížení rozpočtových 
prostředků na provoz školy. Vzhledem ke kvalitě a kvantitě nabízených programů ze strany 
spolku to není vysoká částka.  
 
V ZŠ jsme pátrali, kdy naposledy  navštívili naši žáci nějaký program s environmentální či 
regionální tematikou poskytovaný od jiné organizace než Pod horami. Nepřišli jsme na 
žádného jiného poskytovatele takovýchto programů. 
V loňském roce – naši žáci navštívili ekofarmu Bláto u Uhlířských Janovic – náklady 2000,- 
na autobus a 100,-Kč na žáka na lektorné, na 2hodinový program padl kvůli dojezdové 
vzdálenosti celý den výuky. 
Exkurze do Vodního domu a Včelího světa – Hulice – září 2021 -  náklady na jedno dítě: 
Vodní dům – 100,-, Včelí svět – 85,-, doprava – 93,80 Kč, celkem: 278,80 Kč – opět celý den 
z výuky (2x 90 min program) 
Pokud žáci absolvují programy na ZŠ JP nebo na Kačině, zabere to 2 – 3 vyučovací hodiny 
s náklady 30 – 60,-Kč. Naše škola nemá školní pozemek, takže nemáme kde praktikovat 
pěstitelství, péči o záhony, jsme rádi, že můžeme využívat komunitní zahradu. 
Pedagogové by jistě dokázali podobné projekty připravit sami, ale proč nevyužít již 
připravené nabídky a svůj čas využít efektivněji na další přípravu. Navíc informace, podané 
jiným člověkem, z jiného úhlu pohledu, přispějí k utvrzení vědomostí. 
 
Jsou to peníze pro děti, díky kterým se za symbolický příspěvek podívají např. na Kačinu či 
na tvrz Malešov, blíže se seznámí s historií a reáliemi Kutné Hory, se zvyky a obyčeji - 
českými příp. regionálními, v souvislosti s církevním rokem. 
Pěkné a efektivní jsou i environmentální programy pro školy. 
Pro učitele je to příjemná změna, kdy nemusí vše plánovat a realizovat sami. 
Zpětnou vazbu poskytujeme okamžitě a to i tu negativní, jak Pod horami, tak i uvnitř sboru - v 
případě nezájmu si jednoduše program už neobjednáme. 



 
Nabídka je dostatečná, dobře zpracovaná. Připouštím, že nevyužíváme všechny programy. 
Vždy si vybíráme ty, které jsou v souladu s naším ŠVP. A je tu i možnost (po dohodě) 
program upravit "na míru".  
Tím, že není třeba cestovat do větší vzdálenosti (např. Vlašim), je čas lépe a efektivněji 
využit. Také náklady jsou nižší.  
S programy se dostaneme i na místa, která by jinak byla obtížněji dostupná, ne-li přímo 
nedostupná - např. některé prostory Kačiny, Malešovská tvrz.  
Určitě je efektivnější jeden program využít dvacetkrát, než si pro každou třídu připravovat 
vlastní (z časových i odborných důvodů by to bylo velmi zatěžující). 
Pokud by nebyl příspěvek od zřizovatele, zatížili bychom finančně více rodiny žáků.  
 
 Zpracovala: Nechojdomová  
 


